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PROTOKÓŁ Nr  31/2021 
 posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów,  

które odbyło się 19 sierpnia 2021 roku, o godz. 1400 

 
Przewodnicząca Komisji  - Anna Rogulska 
Protokolant    - Alicja Dąbrowska  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie Komisji, w którym uczestniczyło 7 radnych 
na ogólną liczbę 8 oraz zaproszeni goście (listy obecności radnych i zaproszonych gości są 
dołączone do protokołu)  
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie i przedstawiał się następująco:  
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w uchwale 
budżetowej na 2021 rok.  

 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr 

267/XXVI/2020 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 28 grudnia 2020 roku dotyczącej 
Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu radomskiego. 

 
3. Sprawy różne. 

 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok. 
 
Projekt uchwały dotyczył zmian w następujących rozdziałach: 

 60014 – drogi publiczne powiatowe, gdzie zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 
546.509 złotych w związku z otrzymaniem dotacji z tytułu pomocy finansowej z gminy 
Jedlnia Letnisko w kwocie 446.509 złotych na zadanie inwestycyjne „3527W 
Antoniówka – Groszowice - Piotrowice – gmina Jedlnia Letnisko” i gminy Gózd w 
kwocie 100.000 złotych na zadanie inwestycyjne „3528W Kiedrzyn-Radom – gmina 
Gózd”, 

 60014 – drogi publiczne powiatowe, przenosi się wydatki z zadań: Gaj-Tomaszów w 
kwocie 200.000 złotych oraz Pionki-Podgóra, ulica Spacerowa i Polna w kwocie 
301.870 złotych na zadania: 
 „Zapewnienie spójności komunikacyjnej dróg powiatowych 1133W Stara Błotnica-
Jedlanka oraz 3511W Urbanów-Jedlanka na terenie gminy Jedlińsk” w kwocie 128.166 
złotych, 
 „3545W Wierzbica-Polany-Krzyżanowice – gmina Iłża, Wierzbica” w kwocie 
219.094 złote, 

 „3550W Iłża-Rybiczyzna-Grabowiec – gmina Iłża” w kwocie 154.610 złotych z 
jednoczesną zmianą zakresu rzeczowego z wypłaty odszkodowań na wykonanie 
dokumentacji projektowej.  
Zadania powyższe ujęte były w wykazie wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2020 z terminem realizacji do 30.06.2021 roku. Nie zostały one wykonane w 
terminie ponieważ pozyskiwanie dodatkowych decyzji, uzgodnień i opinii przez biura 
projektowe, w trakcie panującej epidemii było utrudnione. Wobec powyższego zachodzi 
potrzeba wprowadzenia tych zadań do planu na bieżący rok. Wydatki na ww. zadaniach 
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sfinansowane zostaną ze środków własnych uwolnionych po wprowadzeniu środków 
zewnętrznych m.in. pomocy finansowej z gmin i subwencji ogólnej.  

 
Ponadto rozszerza się zakres rzeczowy na zadaniu  „3570W Zakrzew – Wolanów – 

Augustów – gmina Kowala, Wolanów, Zakrzew”  o dokumentację projektową oraz ustala się 
zakres rzeczowy robót  na zadaniu „3529W Kiedrzyn-Małęczyn - do drogi krajowej nr 9 – 
gmina Skaryszew” obejmujący: dokumentację projektową i przebudowę drogi w zakresie 
budowy chodnika odcinek długości ok. 0,1 km. 

Jednocześnie zmienia się nazwę zadania z „3518W Wola Goryńska – Mąkosy Stare – 
Jedlnia – gmina Jastrzębia” na „3518W Wola Goryńska – Stare Mąkosy – Jedlnia – gmina 
Jastrzębia. 

 
 z rozdziału 60014 – drogi publiczne powiatowe, przenosi się oszczędności z zadania 

Gaj –Tomaszów w kwocie 90.000 złotych na rozdział 60095 – pozostała działalność z 
przeznaczeniem na zakup samochodu osobowego, niezbędnego do bieżącej kontroli i 
nadzoru prowadzonych przez PZDP inwestycji drogowych, 
 

 75020 – starostwa powiatowe, zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 150.000 złotych 
z przeznaczeniem na wykonanie kompleksowego audytu energetycznego wraz z 
dokumentacją projektową 9 budynków, w ramach którego wykonana zostanie 
ekspertyza określająca zakres oraz parametry techniczne i ekonomiczne prac 
modernizacyjnych prowadzących do zmniejszenia zapotrzebowania budynków na 
energię i ciepło oraz na sporządzenie dokumentacji projektowo-wykonawczej. Środki 
te przenoszone są z oszczędności, które powstały na zadaniu inwestycyjnym budowa 
boiska przy MOW-ie w Wierzbicy - dział 854, 
 

 75295 – pozostała działalność, zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 145.741 złotych 
w związku z otrzymaniem dotacji z Ministerstwa Obrony Narodowej. Zostaną one 
przeznaczone na zadanie inwestycyjne pn. „Utworzenie wirtualnej strzelnicy w Liceum 
Ogólnokształcącym w Pionkach wraz z przystosowaniem pomieszczeń” w ramach 
konkursu „Strzelnica w powiecie 2021”. Poza tym zwiększa się wydatki na tym zadaniu 
o 81.979 złotych z przeznaczeniem na zabezpieczenie wkładu własnego. Pochodzić one 
będą z działu 801, 

 
 75410 – komendy wojewódzkie Państwowej Straży Pożarnej, zwiększa się wydatki o 

kwotę 100.000 złotych z przeznaczeniem dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży 
Pożarnej w Radomiu na sfinansowanie zakupu lekkiego samochodu operacyjnego. 
Środki na ten cel zabezpieczone zostaną z działów 851- ochrona zdrowia i 854 - 
edukacyjna opieka wychowawcza,  
 

 75816 – wpływy do rozliczenia, zmniejsza się dochody o 500.000 złotych pozyskane z 
Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych na realizacji w 2021 roku III etapu zadania inwestycyjnego w SPZZOZ w 
Pionkach w związku z przeznaczeniem ich na II etap tego zadania w 2022 roku. Poza 
tym w tym rozdziale zwiększa się środki o kwotę 75.000 złotych pozyskane z rezerwy 
części oświatowej subwencji ogólnej, które przeznaczone zostaną na wyposażenia w 
pomoce dydaktyczne niezbędne do realizacji podstawy programowej z przedmiotów 
przyrodniczych w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Chwałowicach, 
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 80148 – stołówki szkolne i przedszkolne, zwiększa się wydatki o kwotę 20.130 złotych 
z przeznaczeniem na zakup stolików i krzeseł oraz remont stołówki szkolnej w SOSW 
w Chwałowicach jako zabezpieczenie wkładu własnego rządowego programu „Posiłek 
w szkole i w domu” (przeniesienie z działu 854, rozdziału 85403), 
 

 85111 – szpitale ogólne, zmniejsza się wydatki o kwotę 5.305.627 złotych w Szpitalu 
w Pionkach na zadaniu inwestycyjnym pn. „Poprawa stanu infrastruktury 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach 
poprzez rozbudowę infrastruktury, rewitalizację istniejącego budynku w jednej 
lokalizacji wraz z dokumentacją, nadzorem inwestorskim oraz zakup pierwszego 
wyposażenia” – etap II, z tego 2 mln złotych z RFIL a 3.305.627 złotych stanowią środki 
własne.  Te środki pojawią się w 2022 roku, ponieważ została wykonana dokumentacja 
projektowa na II etap i zabezpiecza się całość środków, aby  można było rozstrzygnąć 
przetarg, wyłonić wykonawcę i przystąpić do realizacji inwestycji w roku przyszłym. 
Te posunięcia mają na celu dostosowanie do planowanego harmonogramu pracy jaki 
będzie przewidziany przy tej inwestycji. Na ten rok zostają pieniądze w wysokości 1 
mln złotych, które przenosimy w następnym punkcie tego działu jest to pomoc 
finansowa z Gminy Miasta Pionki. Zmniejsza się również wydatki w Szpitalu w Iłży o 
kwotę 71.378 złotych  na zadaniu „Modernizacja dachu na Oddziale Pediatrii SPZZOZ-
Szpital w Iłży”, ponieważ zrezygnowano z realizacji ww. zadania w bieżącym roku w 
związku z tym, że w latach 2023-2024 planowana jest kompleksowa modernizacja 
budynku „B”, w którym mieści się Oddział Pediatrii, 
 

 85202 – domy pomocy społecznej, zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 6.400 
złotych, w związku z otrzymaniem nagrody pieniężnej za zajęcie I miejsca na 
Ogólnopolskim Festiwalu Twórczości Teatralno-Muzycznej Osób Niepełnosprawnych 
Intelektualnie „Albertina”, które proponuje się przeznaczyć na zakupy związane z 
działalnością Zespołu Teatralnego „DOMINO”, 
 

 85295 – pozostała działalność, zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 16,63 złotych 
z tytułu odsetek naliczonych od środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 
zabezpieczenie domów pomocy społecznej przed wzrostem zakażeń wywołanych 
wirusem SarsCov-2, które przeznacza się na zakup środków czystości w Domu Pomocy 
Społecznej w Wierzbicy, 
 

 85295 – pozostała działalność, przenosi się dochody między paragrafami z §2700 - 
środki na dofinansowanie własnych zadań bieżących gmin, powiatów (związków gmin, 
związków powiatowo-gminnych, związków powiatów), samorządów województw, 
pozyskane z innych źródeł w kwocie 235.900 złotych na §2180 - środki z Funduszu 
Przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie lub dofinansowanie realizacji zadań 
związanych z przeciwdziałaniem COVID-19, związane jest to ze zmianą 
rozporządzenia Ministra Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej w sprawie 
szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz 
środków pochodzących ze źródeł zagranicznych,  
 

 85202 – domy pomocy społecznej, zwiększa się wydatki budżetu powiatu na 2021 rok 
o kwotę 21.693 złote, z przeznaczeniem na sfinansowanie odprawy rentowej oraz 
ekwiwalentu za niewykorzystany urlop wypoczynkowy dla pracownika DPS w 
Krzyżanowicach (przeniesienie z działu 854, rozdziału 85420), 
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 85202 – domy pomocy społecznej, w DPS w Krzyżanowicach przenosi się 
oszczędności w kwocie 10.085 złotych między paragrafami z przeznaczeniem na zakup 
środków czystości oraz środków ochrony osobistej, gdzie potrzeby okazały się wyższe 
niż planowano  

 
 85202 – domy pomocy społecznej, w DPS w Jedlance przenosi się oszczędności w 

kwocie 25.000 złotych między paragrafami na zadanie inwestycyjne pn. „Wykonanie 
systemu sygnalizacji pożarowej oraz oświetlenia awaryjnego i ewakuacyjnego w 
budynku Oddziału II DPS w Jedlance wraz z dokumentacją projektowo-kosztorysową” 
ponieważ po opracowaniu dokumentacji projektowo-kosztorysowej wartość zadania 
okazała się wyższa, niż zaplanowane na ten cel środki, 

 
 85203 – ośrodki wsparcia, w ŚDS w Jedlance przenosi się między paragrafami 

oszczędności w kwocie 1.185 złotych z przeznaczeniem na zakup materiałów do 
prowadzenia zajęć w pracowniach terapeutycznych,  
 

 85333 – powiatowe urzędy pracy, zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 27.500 
złotych z przeznaczeniem na dofinansowanie wynagrodzeń i składek na ubezpieczenia 
społeczne pracowników Powiatowego Urzędu Pracy w Radomiu zaangażowanych w 
obsługę zadań pomocowych związanych z COVID-em, 
 

 85333 – powiatowe urzędy pracy, zwiększa się dochody i wydatki w kwocie 4.737 
złotych z przeznaczeniem na sfinansowanie kosztów zastępstwa prawnego radców 
prawnych reprezentujących Powiatowy Urząd Pracy w Radomiu w sprawach 
dotyczących należności z Funduszu Pracy, 
 

 85321 – zespoły do spraw orzekania o niepełnosprawności, przenosi się wydatki między 
paragrafami w kwocie 21.429 złotych z przeznaczeniem na wypłatę dodatków 
specjalnych pracownikom Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania o 
Niepełnosprawności od września do grudnia 2021 roku z tytułu okresowego 
zwiększenia obowiązków służbowych, 
 

 85311 – rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych, przenosi się 
środki w kwocie 1.407 złotych z powiatu szydłowieckiego do Gminy Miasta Radomia 
na dofinansowanie kosztów rehabilitacji uczestników Warsztatów Terapii Zajęciowej 
w Radomiu zamieszkałych na terenie powiatu radomskiego w części nieobjętej 
dofinansowaniem ze środków PFRON, w związku ze zwiększeniem od 1 czerwca br. 
liczby uczestników z powiatu radomskiego, 
 

 85420 – młodzieżowe ośrodki wychowawcze, zmniejsza się wydatki o kwotę 401.332 
złote na zadaniu inwestycyjnym pn. „Budowa boiska szkolnego wielofunkcyjnego wraz 
z ogrodzeniem przy MOW w Wierzbicy” w związku z przyznaniem pomocy finansowej 
z budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach „Mazowieckiego Instrumentu 
Wsparcia Infrastruktury Sportowej MAZOWSZE 2021” realizowanego w dziale 926 
oraz uwolnieniem środków własnych po otrzymaniu ww. dotacji i oszczędnościami 
powstałymi po przetargu, (przeniesienie do działu 750 – 150.000 złotych, działu 754 – 
8.229 złotych, działu 852 – 21.693 złote i działu 926 - 221.410 złotych). 

 
 92120 – ochrona zabytków i opieka nad zabytkami, zwiększa się dochody  

i wydatki o kwotę 26.969,17 złotych w związku z przyznaniem dotacji od 
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Mazowieckiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków na realizację I etapu zadania 
pn. „Rewitalizacja zabytkowego parku w Jedlance”. W ramach zadania planowane jest 
uporządkowanie oraz uzupełnienie ubytków kompozycji przestrzennych szaty 
roślinnej, 
 

 92105 - pozostałe zadania w zakresie kultury, zmniejsza się wydatki o kwotę 20.000 
złotych w związku z rezygnacją z  organizacji Festynu Rodzinnego Powitanie Lata 
„Domaniów 2021” ze względu na ogłoszony stan epidemii oraz obowiązujące 
obostrzenia (przeniesienie do działu 926, rozdziału 92605). 
 

 92605 – zadania w zakresie kultury fizycznej, zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 
120.000 złotych w związku z otrzymaniem dotacji z tytułu pomocy finansowej z 
Samorządu Województwa Mazowieckiego w ramach „Mazowieckiego Instrumentu 
Wsparcia Infrastruktury Sportowej MAZOWSZE 2021” i przeznacza się je na zadanie 
inwestycyjne pn. „Budowa boiska szkolnego wielofunkcyjnego wraz z ogrodzeniem 
przy MOW w Wierzbicy”, 
 

 92605 – zadania w zakresie kultury fizycznej, zwiększa się wydatki o kwotę 241.410 
złotych, z tego 20.000 złotych przeznacza się na realizację zadań w zakresie kultury 
fizycznej zleconych do realizacji z pominięciem otwartego konkursu ofert w ramach 
tzw. małego grantu. (przeniesienie z działu 921, rozdziału 92105) i §6050 – wydatki 
inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 221.410 złotych z przeznaczeniem na 
realizację zadania „Budowa boiska szkolnego wielofunkcyjnego wraz z ogrodzeniem 
przy MOW w Wierzbicy”(przeniesienie z działu 854, rozdziału 85420). 

 
Poza tym proponuje się udzielenie pożyczki dla Szpitala w Pionkach w wysokości 2,5 mln 
złotych na 4 lata z odroczonym terminem spłaty od 1 stycznia oraz dla Szpitala w Iłży w 
wysokości 1,1 mln złotych na 3 lata z odroczonym terminem spłaty. Poza tym proponuje się 
umorzenie pożyczki udzielonej Szpitalowi w Pionkach na kwotę 2.091.700 złotych oraz 
Szpitalowi w Iłży w wysokości 666.800 złotych.     
 
Wicestarosta Radomski Krzysztof Kozera poinformował, że w okresie COVID-owym 
szpitale nie wykonały kontraktów, które były zagwarantowane w ryczałtach i teraz te pieniądze 
z niewykonanych kontraktów muszą zwrócić. Jeśli będą miały nadwykonania to będzie szansa 
rozliczenia tych niewykonanych kontraktów. NFZ uwzględnił tylko jedna prośbę a mianowicie, 
że te płatności rozłożył na raty. W Pionkach jest to około 3 mln złotych, w Iłży trochę mniej. 
Dodał, że chcą przedstawić Radzie propozycje stypendiów dla przyszłych lekarzy, które 
funkcjonują już w kilku powiatach. Będzie to system zachęcający do podjęcia pracy w naszych 
szpitalach, odbycia stażu, robienia specjalizacji. Sondowali tę propozycję na pierwszej Radzie 
Społecznej w Iłży, która spotkała się z dużym zainteresowaniem. Stwierdził, że płacenie w 
nieskończoność lekarzom tyle ile oni chcą prowadzi donikąd, natomiast powolne 
wprowadzanie przyszłych lekarzy do naszych szpitali, którzy będą związani z nami, dlatego że 
będzie to umocowane w umowie stypendialnej, jeśli się z niej nie wywiążą to zwracają 
pieniądze z odsetkami może przynieść określony skutek. W województwie świętokrzyskim jest 
30 takich korzystających ze stypendiów. Jest to kwota 2.000 złotych miesięcznie.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że p. Premier ogłosił, że 8 mld złotych trafi do 
samorządów na uzupełnienie subwencji. Tak, że będą kolejne środki.   
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały.  
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Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad - Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr 267/XXVI/2020 Rady Powiatu w Radomiu z dnia 
28 grudnia 2020 roku dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej powiatu radomskiego. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że zwiększamy dochody o 658.632 
złote, natomiast wydatki zmniejszamy o 4.626.601 złotych. Zmniejsza się deficyt o kwotę 
5.285.234 złote i zmniejszają się przychody per saldo o kwotę 1.685.234 złote. Zwiększają się 
rozchody o 3,6 mln złotych. Zwiększone rozchody są na pożyczki. Zmiany w wykazie 
przedsięwziąć mają ścisły związek z omówionymi zmianami w budżecie. W wykazie 
przedsięwzięć wydatki majątkowe per saldo zmniejszają się o kwotę 5.382.070, 83 złotych. Ma 
to związek ze zmniejszeniami na inwestycjach w szpitalu i przeniesienie ich na kolejny rok. W 
roku 2022 na inwestycje w Pionkach zabezpieczone są środki na całość, więc tym samym 
zwiększają się wydatki o kwotę 17.318.604 złote, z tego zmniejszają się wydatki bieżące o 
kwotę 682.740 złotych, natomiast wydatki majątkowe o kwotę 18.001.344 złote. Zwiększa się 
deficyt o kwotę 17.318.604 złote. I zwiększają się przychody budżetu o kwotę 17.318.604 złote. 
Na II etap budowy Szpitala w Pionkach zwiększa się wydatki o kwotę  23.727.472,11 złote. Są 
to środki z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych otrzymanych w 2020 roku w wysokości 
9.189.286 złotych i 2021 roku – 8.812.058 złotych. Zmniejszane są środki na III etapie o kwotę 
5.726.128,11 złotych. To były wcześniej wprowadzone środki z RFIL-u, które zostały 
przekierowane na II etap. III etap zostaje przesunięty w czasie. Ma to związek z tym, że Zarząd 
będzie czynił wszelkie starania o pozyskanie środków zewnętrznych. Środki na II etap budowy 
Szpitala w Pionkach będą pochodzić z RFIL – 23.727.472,11 złotych, z powiatu – 15.017.826 
złotych, z Pionek – 1 mln złotych.  
W kolejnych latach zmiany w WPF mają związek z planowanym umorzeniem pożyczek.         
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt przedmiotowej uchwały.  
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Sprawy różne.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że na sesji będzie propozycja wprowadzenia 
dodatkowego punktu. Wpłynął projekt uchwały zgłoszony przez Komitet Obywatelskiej 
Inicjatywy Uchwałodawczej  w sprawie uchylenia uchwały Rady Powiatu, która znosiła strefę 
ciszy na zbiorniku wodnym Jagodno. Dodał, że ma przed sobą całą chronologię postępowania 
w tej sprawie. Wniosek Wójta Gminy Przytyk z dnia 17 czerwca 2020 roku dotyczący 
zniesienia strefy ciszy na zbiorniku w Jagodnie. Następnie 6 lipca 2020 roku odbyło się 
spotkanie, zaproszeni byli Wójt Gminy Przytyk, Prezes Okręgu Polskiego Związku 
Wędkarskiego w Radomiu, dyrektora Zarządu Zlewni w Radomiu Państwowego Gospodarstwa 
Wodnego Wody Polskie. Strony nie osiągnęły porozumienia w sprawie. Przedstawiciele Gminy 
Przytyk podtrzymali swój wniosek wnosząc o umożliwienie korzystania ze zbiornika przez inne 
osoby niż wędkarze. Przedstawiciel PZW był przeciwny zniesieniu. Następnie 29 lipca 2020 
roku wpłynęło kolejne pismo od PZW informujące, że jako użytkownik zbiornika jest 
przeciwny pomysłowi Wójta Gminy, do którego dołączyli opinię Świętokrzyskiego 
Towarzystwa Ornitologicznego. Następnie 6 sierpnia 2021 roku wpłynęło pismo posła na Sejm 
RP Konrada Frysztaka dotyczące strefy ciszy na zbiorniku Jagodno. Pismo Starosty 
Radomskiego z 3 września 2021 r. informujące zainteresowane strony, że zgodnie z 
obowiązującymi przepisami – art. 116 ustawy – Prawo ochrony środowiska rada powiatu w 
drodze uchwały może ograniczyć lub zakazać używania jednostek pływających lub niektórych 
ich rodzajów na określonych zbiornikach powierzchniowych wód stojących jeżeli jest to 
konieczne do zapewnienia odpowiednich warunków akustycznych na terenach przeznaczonych 
na cele rekreacyjno – wypoczynkowe. Dodał, że na wniosek Wójta Rada Powiatu w kwietniu 
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podjęła uchwałę znoszącą strefę ciszy po to, żeby przeprowadzić badania akustyczne, czy jest 
zakłócana ta cisza czy nie. W lutym tego roku Starostwo Powiatowe zwróciło się do 5 firm 
zajmujących się przeprowadzaniem analiz akustycznych o szacunkową ofertę wykonania 
analizy akustycznej przedstawiając aktualną sytuację dotyczącą zbiornika wodnego. Wszystkie 
firmy przedstawiły informację zwrotną. Trzy firmy posiadające akredytację Polskiego Centrum 
Akredytacji poinformowało, że do wykonania rzetelnej analizy akustycznej na zbiorniku 
wodnym konieczne jest przeprowadzenie bezpośrednich pomiarów hałasu. Na podstawie 
otrzymanych wyników będzie można opracować rzeczywistą mapę akustyczną z 
przedstawieniem zasięgu oddziaływania akustycznego maszyn pływających. Zatem jeśli 
chcemy przeprowadzić rzetelne badania to nie może obowiązywać na zbiorniku strefa ciszy.  
Została podpisana umowa 12 lipca br. pomiędzy Powiatem Radomskim a firmą Hydrotechnika 
z terminem realizacji 3 miesięcy od daty podpisania umowy. Przedmiotem powyższej umowy 
jest między innymi określenie panujących warunków akustycznych wokół zbiornika wodnego 
poprzez wykonanie bezpośrednich pomiarów hałasu w środowisku. Wykonanie klasyfikacji 
akustycznej terenu wokół zbiornika wodnego jak również interpretacja uzyskanych wyników, 
opracowanie wniosków i zleceń. Termin przeprowadzenia analizy akustycznej został ustalony 
na okres letni ponieważ wtedy zbiornik jest najintensywniej wykorzystywany rekreacyjnie i 
umożliwia to przeprowadzenie rzetelnych i wiarygodnych badań. W okresie wiosennym i 
jesiennym jest dużo mniejsze zainteresowanie.  
Następnie stwierdził, że projekt uchwały złożony przez Komitet będzie wprowadzany do 
porządku obrad. Na sesję Rady zostali zaproszeni poseł na Sejm RP Konrad Frysztak, Wójt 
Gminy Przytyk Dariusz Wołczyński i Prezes Okręgu Polskiego Związku Wędkarskiego w 
Radomiu Antoni Chmura. Na sesji zabraliby głos dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, 
Leśnictwa i Rolnictwa p. Renata Kiraga, która przedstawiłaby dlaczego była podjęta uchwała 
o zniesieniu strefy ciszy następnie głos zabraliby Wójt Gminy Przytyk, Prezes PZW oraz poseł 
na Sejm RP.  
 
Radny Tadeusz Osiński stwierdził, że zbiornik Jagodno ma 35 ha i jest dosyć płytki i tu nie 
chodzi tylko o akustykę, o hałas. Bo hałas to ma związek z patkami, które mają przy brzegu 
siedliska. Jest on mały i fale z motorówek i skuterów spychają ikrę w tatarak, na brzeg w trawę, 
jak również negatywnie oddziałują na ryby. Zbiornik Domaniów jest w odległości około 6 km 
od tego zbiornika. Zatem jak ktoś ciągnie motorówkę, czy skuter samochodem to może 
pojechać te 6 km dalej gdzie ma 500 ha zbiornik wodny i tam może na nim szaleć.  
 
Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że wędkarze z terenu gminy Przytyk są wręcz 
wypraszani z tego zbiornika a łowią mieszkańcy innych gmin i innych powiatów.  
 
Radny Tadeusz Osiński stwierdził, że zbiornik w Jagodnie nigdy nie był przeznaczony na 
etapie projektowania budowania odbioru jako zbiornik rekreacyjny. Nie wie czy na zbiorniku 
retencyjnym rada powiatu może znosić strefę ciszy i pozwalać na korzystanie z niego 
motorówkom i skuterom.   
 
Radny Paweł Górak stwierdził, że rada powiatu może wprowadzać jak i znosić strefę ciszy.  
 
Radny Jan Kowalczyk stwierdził, że zostało zlecone badanie, które powinno być dokończone. 
I w roku przyszłym można podjąć decyzję na jej podstawie.    
 
Przewodniczący Rady dodał, że aby zrobić badania to musi być zniesiona strefa ciszy.   
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka miał prośbę, aby na sesji najpierw wypowiedział się 
wnioskodawca projektu uchwały, aby syntetycznie przedstawił argumenty, później aby głos 
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zabrał Wójt Gminy Przytyk, następnie stanowisko Komisji przedstawiłaby Przewodnicząca 
Komisji Rozwoju Powiatu, Rolnictwa i Ochrony Środowiska a na końcu dyrektor Wydziału 
Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Rolnictwa p. Renata Kiraga.      
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 31 posiedzenie 
o godz.15.00. 
 
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Alicja Dąbrowska                                                                   Anna Rogulska  
 
 
 
 
 


